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Valmistelija Hallintojohtaja, puh. 040 091 5660 
 
 Hallintosäännön 15 luvun 1 §:n mukaan ”Kunnanhallituksen on 

vuosittain helmikuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle 
luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä 
aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole 
lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin 
niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on 
käsitelty loppuun.” 

 
 Vuoden 2024 aikana tehdyt valtuustoaloitteet: 
 1. 11.3.2024: Osmo Puukilan aloite viranhaltijoiden virkavapauksista  
 2. 11.3.2024: Osmo Puukilan aloite alkoholittomasta kunnasta 
 3. 11.3.2024: Osmo Puukilan aloite hyvinvointijaoston 

perustamisesta 
 4. 27.5.2024: Osmo Puukilan aloite aurinkoenergiapuistoista 
 5. 27.5.2024: Osmo Puukilan aloite Mylly-Suutolan puiston 

kehittämiseksi 
 6. 26.8.2024: Osmo Puukilan aloite tuuli- ja aurinkovoiman 

yhteiskartoituksesta  
 7. 26.8.2024: Osmo Puukilan aloite ”Muut asiat” -pykälästä 
 8. 26.8.2024: Osmo Puukilan aloite Sahanrannan kilpailuttamisesta 
 

1. Kunnanhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 27.3.2024 § 52 ja 
totesi, että Kuhmoisten kunnassa ei myönnetä virkavapaata 
tilanteessa, jossa viranhaltija siirtyy toisen työnantajan palvelukseen. 
 
2. Kunnanhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 27.3.2024 § 53 ja 
totesi, että kunnan järjestämissä tilaisuuksissa alkoholitarjoilu on 
ollut kohtuullista ja tarjoiluun liittyvää linjausta ei ole syytä muuttaa. 
 
3. Kunnanhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 27.3.2024 § 54 ja 
totesi, että hyvinvointijaostoa ei ole tarkoituksenmukaista perustaa ja 
että tiedottamisvastuu soteasioissa on jatkossakin Pirkanmaan 
hyvinvointialueella. 
 
4. Kunnanhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 17.6.2024 § 110 ja 
totesi, että aurinkovoimatuotantohanke on käynnistynyt kunnassa 
ennen aloitteen laatimista. Aurinkovoimatuotantoon soveltuvat alueet 
kunnan omistamilta maa-alueilta kartoitetaan. Kunnanhallitus 
käsitteli asiaa kokouksessaan 2.9.2024 § 132 ja päätti merkitä 
kartoitusraportin tiedokseen. Kunnanhallitus suhtautuu 
aurinkovoimatuotantoon myönteisesti sekä kunnan omistamilla maa-
alueilla sekä yksityisten omistamilla maa-alueilla. 

 
5. Kunnanhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 17.6.2024 § 109 ja 
totesi, että aloite ei anna tässä vaiheessa aihetta toimenpiteisiin. 



Kunnanhallitus päättää aloittaa suunnitelmallisen ohjeistuksen 
laatimisen kunnan maankäytölle ja Mylly-Suutolan alueen käyttöä 
tarkastellaan ohjeistuksen valmistumisen jälkeen. 
 
6. Kunnanhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 16.9.2024 § 150 ja 
totesi, että kunnanhallitus suhtautuu myönteisesti aurinko- ja 
tuulivoimaan sekä muihin vihreän siirtymän energiatuotannon 
muotoihin. Tehdyt tuuli- ja aurinkovoimalle soveltuvien alueiden 
kartoitukset ovat riittäviä ja yhteiskartoitukselle ei tällä hetkellä ole 
tarvetta. Kartoituksia esitetään tulevaisuudessa eri toimijoille 
yhteispakettina, jolloin tulevat toimijat voivat tutkia selvityksiä yhtenä 
kokonaisuutena. 
 

 7. Kunnanhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 16.9.2024 § 151 ja 
totesi vastauksenaan valtuutettu Osmo Puukilan aloitteeseen, että 
kuntalain (410/2015) 94 §:n mukaan asia ei lukeudu 
kunnanhallituksen toimivaltaan, vaan kokouskutsun antajana 
valtuuston puheenjohtajalla on mahdollisuus määritellä valtuuston 
kokouksen asialista. 

 
 8. Kunnanhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 16.9.2024 § 152 ja 

totesi, että kunta ei tässä vaiheessa avaa avointa kilpailutusta 
Ravintola & Gasthaus Sahanrannan toiminnan harjoittamisesta, sillä 
nykyisen toimijan vuokrasopimus on vielä voimassa, eikä 
vuokrasopimusta ole irtisanottu. Kunnanhallitus on tietoinen 
Ravintola & Gasthaus Sahanrannan toiminnasta saadusta 
palautteesta ja jatkaa jo aloitettuja keskusteluja nykyisen toimijan 
kanssa. 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Valtteri Väyrynen 
 
Ehdotus Kunnanhallitus  

 
1. antaa selosteosan mukaisen selvityksen valtuustolle valtuutettujen 
aloitteiden käsittelystä, ja  
 
2. esittää valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteet loppuun 
käsitellyksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 


